

Perutusan Pengerusi

Kami terus memainkan peranan dalam menyumbang ke arah kestabilan kewangan dan menyokong pertumbuhan syarikat tersenarai awam (PLC) dan para pelabur.

Para Pemegang Saham yang dihormati,

Peristiwa-peristiwa dalam tahun 2020 menekankan peranan dan tujuan Bursa Malaysia sebagai komponen penting dalam ekosistem kewangan Malaysia. Konteks operasi bagi tahun dalam tinjauan dipengaruhi oleh ketidakpastian dan ketidakpastian yang meningkat, terutamanya disebabkan terjadinya pandemik COVID-19 yang menyebabkan kesan sistemik kepada pasaran dan perniagaan di seluruh dunia.

Langkah-langkah kawalan pergerakan yang dikenakan oleh kerajaan di seluruh dunia untuk membendung virus tersebut telah mengakibatkan gangguan ekonomi yang meluas dengan kejatuhan harga minyak yang membawa kepada kemelesetan ekonomi global. Harga saham turut menjunam ketika tahap krisis tersebut kian ketara pada bulan Mac 2020 apabila penanda aras FTSE Bursa Malaysia KLCI (FBMKLCI) merosot ke paras intrahari terendah dalam tempoh 11 tahun kepada 1,207.80 mata pada 19 Mac 2020.

Tan Sri Abdul Wahid Omar

Pengerusi

Perutusan Pengerusi

Sebagai tindak balas terhadap ketidaktentuan pasaran yang semakin meningkat, kami telah mempergiatkan usaha untuk memastikan bahawa operasi pasaran tetap diteruskan dan urus niaga dapat dijalankan dengan adil dan teratur untuk para peserta pasaran. Kami menyedari adalah penting bagi para pelabur dan penerbit untuk terus mendapat akses kepada pasaran sepanjang tempoh ini bagi membolehkan mereka menguruskan portfolio dan sebarang keperluan pelaburan dalam mendepani keadaan pasaran yang pantas berubah. Bursa Malaysia mengakhiri tahun 2020 sebagai salah sebuah bursa dengan prestasi terbaik di ASEAN selepas FBMKLCI ditutup 2.4% lebih tinggi berbanding tahun sebelumnya.

Kesan Pandemik Terhadap Makroekonomi

Menurut unjuran oleh Bank Dunia, pertumbuhan ekonomi global menguncup sebanyak 4.3% pada tahun 2020, mencatatkan penurunan yang lebih besar berbanding penguncupan yang direkodkan pada tahun 2009 ketika krisis kewangan global.

Bagi menyokong ekonomi tempatan, Bank Negara Malaysia (BNM) telah mengurangkan kadar faedah penanda aras — kadar faedah semalaman (OPR) — sebanyak empat kali pada tahun 2020 sehingga mencapai paras terendah pada kadar 1.75%. Kerajaan Malaysia juga telah mengumumkan perbelanjaan rangsangan sebanyak RM305.0 bilion, atau kira-kira 20% daripada Keluaran Dalam Negara Kasar (KDNK) tahun 2020, dalam bentuk kaedah fiskal dan bukan fiskal, termasuk subsidi upah, pembayaran terus kepada isi rumah, skim kredit dan pelepasan cukai. Menurut Kementerian Kewangan

Bank Dunia mengumumkan bahawa pertumbuhan global menguncup sebanyak **4.3%** pada 2020

(MOF), langkah-langkah rangsangan ini telah meningkatkan pertumbuhan KDNK keseluruhan negara kepada sekitar empat mata peratusan pada tahun 2020.

Langkah-langkah rangsangan tersebut berhasil memberi kesan segera terhadap keadaan makroekonomi negara apabila KDNK Malaysia pulih daripada penguncupan sebanyak 17.1% pada suku tahun kedua dengan mencatatkan penguncupan yang lebih kecil sebanyak 2.7% pada suku tahun ketiga. Walau bagaimanapun, KDNK Malaysia menguncup sebanyak 3.4% pada suku tahun keempat ketika peningkatan ketara dalam jangkitan COVID-19, mengakibatkan penguncupan KDNK keseluruhan sebanyak 5.6% pada tahun 2020. MOF mengunjurkan pada Januari 2021 bahawa ekonomi Malaysia akan pulih pada tahun 2021 dengan pertumbuhan di antara 6.5% dan 7.5%.

Kemunculan Norma Baharu

Tahun 2020 menyaksikan kemunculan cara bekerja yang baharu apabila perniagaan dan individu menyesuaikan diri dengan realiti yang timbul susulan wabak COVID-19. Ini termasuklah garis panduan asas seperti penjarakan fizikal dan prosedur pengendalian standard (SOP) lain yang bertujuan untuk mengurangkan risiko jangkitan serta penggunaan komunikasi digital dan urus niaga elektronik.

Bursa Malaysia turut mengguna pakai teknologi untuk menangani kekangan terhadap pengendalian mesyuarat fizikal dengan mengadakan Mesyuarat Agung Tahunan (AGM) Ke-43 kami buat kali pertama secara maya sepenuhnya pada 29 April 2020. Bursa Malaysia merupakan PLC yang pertama berbuat demikian sejajar dengan mandat Suruhanjaya Sekuriti Malaysia (SC) agar syarikat-syarikat menjalankan mesyuarat agung secara maya sepenuhnya ketika pelaksanaan Perintah Kawalan Pergerakan oleh Kerajaan. Walaupun menghadapi batasan komunikasi kerana penggunaan medium elektronik, para pemegang saham kami tetap berjaya menyempurnakan hak mereka melalui AGM secara maya.

Sementara itu, peralihan kepada urus niaga secara elektronik juga dapat dilihat dengan peningkatan ketara dalam nilai dagangan dalam talian di Bursa Malaysia, yang merekodkan pertumbuhan sebanyak 157% pada tahun 2020 dan merangkumi 47% daripada jumlah keseluruhan nilai dagangan, berbanding 37% daripada jumlah keseluruhan nilai dagangan pada tahun 2019. Dari segi operasi pula, kakitangan kami beralih kepada teknologi untuk melaksanakan tugas mereka, terutamanya apabila melibatkan interaksi dengan pihak luar atau kumpulan yang besar.

Pasaran Modal Malaysia Kekal Berdaya Tahan

Bursa Malaysia berjaya mengekalkan pasaran yang adil dan teratur walaupun berdepan dengan jumlah dagangan yang tinggi. Pujian harus diberikan kepada semua yang terlibat dalam memastikan keberlangsungan pasaran termasuklah kakitangan, pengantara, rakan kongsi dan broker kerana terus melaksanakan tugas mereka dengan baik walaupun dalam situasi yang sukar. Berkat usaha mereka, pasaran kami terus dapat diakses oleh para peserta pasaran untuk terus menjalankan dagangan, mengumpul dana dan menguruskan portfolio mereka melalui instrumen pengurusan risiko dan pelaburan.

Dalam perkembangan lain yang turut memberangsangkan, Bursa Malaysia telah mencatatkan rekod bilangan penyertaan pelabur runcit tertinggi dalam sejarah pasaran yang membawa kepada lonjakan aktiviti dagangan pada suku kedua dan ketiga tahun 2020. Pelabur runcit kekal sebagai segmen utama sepanjang tahun 2020 apabila mereka beralih kepada pasaran saham bagi tujuan penciptaan kekayaan dan pemeliharaan aset. Peningkatan aktiviti dagangan pelabur runcit telah menyokong kaunter-kaunter saham Malaysia di sebalik penjualan secara besar-besaran oleh pelabur asing, yang turut berlaku di kebanyakan pasaran yang lain di rantau ASEAN. Jumlah pembelian bersih oleh pelabur runcit adalah sebanyak RM14.3 bilion bagi tahun ini, sementara jumlah nilai purata harian runcit yang didagangkan mencecah jumlah tertinggi sebanyak RM1.6 bilion, peningkatan sebanyak 235.6% daripada RM473.5 juta pada tahun 2019.

Kami juga berpuas hati dengan peningkatan peratusan pelabur muda dalam pasaran, di mana 64% daripada akaun individu CDS baharu yang dibuka pada tahun 2020 merupakan pelabur berusia antara 26-45 tahun — satu perkembangan yang menandakan kemampuan jangka panjang pasaran.

Perutusan Pengerusi

Matlamat Kami Sebagai Sebuah Bursa

Menyedari kepentingan Bursa Malaysia sebagai komponen utama dalam ekosistem kewangan Malaysia dan memainkan peranan penting secara sistemik dalam nadi kitaran ekonomi negara, kami sebagai sebuah organisasi, sentiasa memastikan kami terus melaksanakan peranan kami walaupun berdepan dengan keadaan yang paling mencabar. Oleh itu, kami berusaha untuk sentiasa memenuhi tujuan kami dan menjalankan peranan kami seperti berikut:

Untuk menyediakan platform yang berkesan bagi membolehkan perniagaan memperoleh dana

Modal adalah penting untuk pertumbuhan dan perkembangan ekonomi dan kami memainkan peranan penting dalam memastikan kelangsungan proses perolehan dana bagi memenuhi tujuan ini. Kami berusaha untuk memastikan ekosistem kami dapat diakses dengan mudah untuk memenuhi keperluan semua perniagaan, daripada syarikat kecil dan sederhana sehinggalah syarikat multinasional. Pada tahun 2020, sejumlah RM10.0 bilion dana berjaya diperolehi melalui tawaran awam permulaan dan pasaran sekunder kami.

Untuk kekal sebagai rakan kongsi yang dipercayai oleh pelabur untuk mengembangkan kekayaan

Bursa Malaysia merupakan platform penting bagi tujuan penciptaan kekayaan. Peranan ini menjadi lebih jelas dalam persekitaran kadar faedah semasa yang rendah apabila para pelabur berusaha mempelbagaikan pelaburan mereka dan mencari peluang menjana kekayaan. Ini jelas terbukti melalui jumlah rekod penyertaan pelabur runcit tertinggi dalam pasaran pada tahun 2020.

Untuk mengawal selia dan mengekalkan pasaran yang adil dan teratur

Bursa Malaysia merupakan pengawal selia barisan hadapan dan memainkan peranan penting dalam menguatkuasakan peraturan pasaran. Sebahagian besar fungsi kami dalam peranan ini adalah untuk mengambil langkah proaktif bagi memastikan pasaran terus berjalan dengan lancar. Kami menjalankan tugas kami di samping mengadakan rundingan bersama pihak berkepentingan termasuk pengawal selia kami, SC ketika kemuncak krisis pada tahun 2020 dalam memastikan pasaran kami tetap adil dan teratur.

Dalam mempergiatkan usaha untuk memenuhi tujuan kami, izinkan saya menarik perhatian anda kepada visi dan misi kami. Pernyataan visi kami yang telah ditambah baik, 'To be ASEAN's leading, sustainable and globally-connected marketplace' adalah pernyataan hasrat perkembangan kami. Dalam erti kata lain, matlamat kami adalah untuk memperluaskan rangkaian produk dan perkhidmatan kami untuk mewujudkan ekosistem pasaran yang rancak untuk semua peserta pasaran termasuk PLC, broker dan pelabur. Misi kami 'Creating Opportunities, Growing Value' secara ringkas menyatakan janji kami kepada semua pihak berkepentingan kami.

Komitmen Kami Terhadap Kelestarian

Bursa Malaysia terus komited terhadap agenda kelestarian: dalam organisasi kami, untuk PLC dan untuk pasaran, seperti yang dinyatakan dalam dasar kelestarian kami. Kelestarian merupakan elemen penting untuk mencipta nilai berterusan dan daya maju jangka panjang setiap organisasi. Oleh yang demikian, kami telah membangunkan Pelan Hala Tuju Kelestarian baharu yang menggariskan strategi kelestarian utama yang akan menjadi panduan untuk tindakan kami sehingga tahun 2023. Pelan Hala Tuju ini dibahagikan kepada lima Bidang Keutamaan yang

merangkumi pasaran, amalan dalaman dan komuniti kami. Bursa Malaysia mempunyai banyak titik kontak dengan pihak berkepentingan dan dengan itu kami mempunyai peluang unik untuk bertindak sebagai penyokong agenda kelestarian kepada mereka. Kami juga terus berusaha untuk menggalakkan penerapan amalan persekitaran, sosial dan tadbir urus (ESG) dalam pasaran melalui pembabitan bersama pihak berkepentingan kami. Bermula Ogos 2020, maklumat berkenaan prestasi umum ESG bagi PLC yang dinilai dengan menggunakan kriteria FTSE4Good boleh didapati di laman sesawang kami. Langkah ini bermatlamat untuk meningkatkan ketelusan dan mendorong PLC agar mempertingkatkan amalan dan penzahiran kelestarian mereka.

Tindakan Terhadap Persekitaran Risiko dan Tadbir Urus yang Berkembang Pantas

Kami komited dalam mendukung piawaian tadbir urus korporat (CG) dan tahap integriti tertinggi dalam organisasi kami dan telah melaksanakan tugas pengawalseliaan dan memenuhi objektif komersial kami secara berasingan.

Untuk menambahbaik struktur tadbir urus, kami telah menubuhkan sebuah anak syarikat pengawalseliaan, Bursa Malaysia Regulation Sdn Bhd (Bursa Regulation) pada 18 Ogos 2020. Kami bekerjasama erat dengan SC dalam membangunkan struktur Bursa Regulation yang akan ditadbir oleh Lembaga Pengarahnya tersendiri di mana kebanyakan ahli-ahlinya, adalah tidak berkait dengan Bursa Malaysia. Pemisahan fungsi kawal selia daripada aktiviti komersial kami akan mengukuhkan amalan tadbir urus korporat kami dan mengurangkan percanggahan kepentingan yang mungkin timbul.

Bursa Malaysia akan membiayai Bursa Regulation dan memastikan ia mempunyai sumber kewangan dan kakitangan yang diperlukan untuk melaksanakan tugasnya dengan berkesan. SC pula akan terus mengawal selia Bursa Malaysia sebagai syarikat tersenarai dan pengendali pasaran, sambil mengawasi fungsi kawal selia yang dijalankan oleh Bursa Regulation. Penggunaan struktur pengawalseliaan ini meletakkan Malaysia setanding dengan pasaran maju yang lain seperti Jepun dan Singapura.

Bursa Malaysia juga telah menubuhkan Unit Integriti dan Tadbir Urus (IGU) pada tahun ini untuk meningkatkan sistem pengurusan CG kami. Peranan IGU adalah untuk mengukuhkan integriti dan sistem pengurusan anti-rasuah, termasuk pelaksanaan, pemantauan dan penilaian Pelan Pencegahan Rasuah Organisasi – inisiatif tiga tahun yang dirangka untuk memperkukuh kawalan tadbir urus, integriti dan pencegahan rasuah.

Perutusan Pengerusi

Saya yakin bahawa IGU dan Bursa Regulation akan meningkatkan tahap kepercayaan terhadap Bursa Malaysia dengan menjadikan proses organisasi kami lebih telus dan bertanggungjawab, dan terus memupuk budaya berintegriti tinggi di kalangan kakitangan kami.

Bursa Malaysia juga akan terus melaksanakan inisiatif untuk meningkatkan tadbir urus PLC melalui pindaan yang dibuat kepada peraturan penyenaian dan penerbitan nota panduan. Dengan penguatkuasaan peruntukan liabiliti korporat yang baharu di bawah Seksyen 17A Akta Suruhanjaya Pencegahan Rasuah Malaysia 2009, kami telah memasukkan langkah-langkah pencegahan rasuah dalam Keperluan Penyenaian bagi Pasaran Utama, ACE dan LEAP.

Penciptaan Nilai Berterusan untuk Pihak Berkepentingan Kami

Kami sentiasa mengutamakan pihak berkepentingan kami dalam apa jua yang kami lakukan. Walaupun keadaan pasaran mencabar pada tahun 2020, kami terus mencipta dan meningkatkan nilai untuk semua pihak berkepentingan kami, dengan mencatatkan Keuntungan Selepas Cukai, Zakat dan Kepentingan Minoriti sebanyak RM377.7 juta, lebih dua kali ganda berbanding RM185.9 juta yang dicatatkan pada tahun 2019. Susulan keputusan ini, Lembaga Pengarah telah mengumumkan dividen akhir sebanyak 26.0 sen dan dividen khas sebanyak 8.0 sen, menjadikan jumlah dividen bagi tahun ini sebanyak 51.0 sen sesaham. Kami juga telah berjanji untuk menyumbang sebanyak 1.0% daripada Keuntungan Selepas Cukai pada tahun 2020 kepada projek-projek kemasyarakatan yang memberi manfaat kepada komuniti yang memerlukan. Ini termasuk sumbangan zakat buat pertama kali sebanyak RM667,000 oleh Bursa Malaysia pada tahun 2020.

Persiapan Menghadapi Masa Hadapan

Bursa Malaysia telah memulakan rancangan pembangunan selanjutnya dan melancarkan pelan hala tuju strategik baharu yang menggariskan matlamat dan inisiatif utama kami untuk tiga tahun akan datang. Dalam melangkah ke hadapan, kami akan mengambil kira pengajaran yang diperolehi sepanjang berlakunya pandemik ini di samping memperbaharui komitmen untuk menyokong pasaran dan menyumbang kepada pembangunan ekonomi negara.

Kami sedar akan risiko dan peluang ekoran kemunculan teknologi baharu serta persekitaran operasi yang pantas berubah. Perkembangan ketersediaan vaksin COVID-19 dalam jangkamasa yang singkat dijangka akan memulihkan ekonomi global akibat kesan pandemik COVID-19. Namun begitu, kita mesti bersedia untuk bertindak balas terhadap perkembangan masa kini seperti inovasi dalam teknologi kewangan untuk memastikan Bursa Malaysia terus bergerak ke hadapan dan kekal relevan kepada pihak berkepentingan kami.

Kami bersedia untuk menghadapi cabaran dan peluang baharu pada masa hadapan dan ingin mengulangi komitmen kami untuk memenuhi tujuan dan objektif kami sebagai komponen utama dalam sistem kewangan dan ekonomi.

Penghargaan

Saya amat berbesar hati kerana telah diberi peluang untuk menerajui Bursa Malaysia semenjak 1 Mei 2020, dan berasa bangga kerana dapat bersama sekali lagi dengan tonggak utama ekosistem kewangan Malaysia ini. Bagi pihak Lembaga Pengarah, saya ingin mengucapkan terima kasih kepada mantan Pengerusi, Datuk Shireen Ann Zaharah Muhiudeen, serta para mantan ahli Lembaga Pengarah – Encik Johari Abdul Muid, Datin Mariam Prudence Yusof, Profesor Joseph Cherian dan Dato' Wan Kamaruzaman Wan Ahmad – atas kepimpinan mereka di Bursa Malaysia.

Bagi pihak Lembaga Pengarah, saya juga ingin mengalu-alukan ahli-ahli Lembaga Pengarah yang baharu – Dato' Anad Krishnan Muthusamy, Puan Sharifatu Laila Syed Ali, Datuk Bazlan Osman dan Encik Syed Ari Azhar Syed Mohamed Adlan – yang menyertai kami pada tahun 2020. Pengalaman luas ahli-ahli Lembaga Pengarah ini akan meningkatkan kepelbagaian Lembaga Pengarah kami dan membantu menjadikan Bursa Malaysia sebuah organisasi yang lebih kompetitif.

Saya juga ingin merakamkan penghargaan peribadi saya kepada rakan-rakan ahli Lembaga Pengarah yang telah mendepani persekitaran yang berubah dengan pantas dan bekerjasama untuk menerajui Bursa Malaysia dalam mengharungi tempoh yang tidak menentu sepanjang tahun 2020. Mereka telah gigih berusaha untuk menyesuaikan diri dengan cara berinteraksi yang baharu, dan memastikan bahawa tumpuan pihak Pengurusan terus seimbang untuk tempoh jangka pendek, sederhana dan panjang.

Pihak Lembaga Pengarah juga ingin mengucapkan terima kasih kepada para pemegang saham kami atas sokongan berterusan mereka, serta kepada pihak Pengurusan dan kakitangan Bursa Malaysia, atas komitmen dan kegigihan mereka dalam mendepani situasi yang unik. Ucapan terima kasih juga kepada pengawal selia dan pembuat dasar kami yang telah membantu mengekalkan kestabilan pada saat yang tidak menentu ini untuk membolehkan kami terus mengekalkan akses kepada pasaran. Kepada rakan ekosistem dan strategik kami, kami ingin mengucapkan terima kasih atas sokongan berterusan dalam menjadikan Bursa Malaysia sebuah pasaran yang lebih menarik dan rancak untuk semua.

Akhir sekali, saya ingin mengambil kesempatan ini untuk mengingatkan kita semua di dalam industri ini agar tetap berpegang kepada tujuan kita, memainkan peranan masing-masing, sentiasa bersikap membina dan pragmatik, dan dengan izin Tuhan, kita akan pulih daripada krisis ini untuk muncul dengan lebih teguh lagi.

Terima kasih.



Tan Sri Abdul Wahid Omar
Pengerusi